
Pořizování krojů 
Společnost Jízdy králů se dlouhodobě snaží zajistit kroje pro královskou družinu včetně krále. 
Důvodů je hned několik. Kroje, které jsou ve vlastnictví rodin jsou staré (někdy i více jak sto let) a 
proto mnohdy opotřebované. Dnešní generace je mnohem vyšší a robustnější než naši předkové a 
proto je dnešní mladí neoblečou. Mnoho rodin žijících ve Vlčnově nemají vlastní kroje, ale mají zájem 
se účastnit lidových slavností a církevních svátků oblečeni v kroji, jak je zvykem. 

První snahou o získání krojového fondu byla sbírka krojů v roce 1998. I když se podařilo získat darem 
nebo odkoupením množství součástek, z výše uvedených důvodů nebyly často použitelné. Proto 
se Společnost snažila získat prostředky na výrobu nových krojů pro legrúty, krále, ale i družice. 
Zatím ještě existují lidé schopni kroj vyrobit. 

Mimořádnou snahou a vytrvalostí dlouholetý předseda společnosti Antonín Pavelčík získal mnoho 
významných sponzorů. V období mezi lety 2008 – 2018 se mu podařilo od Ministersva kultury ČR 
a sponzorů získat na pořízení krojů celkem 476 000 Kč. 

Díky tomu dnes Společnost vlastní: 

16 kusů nohavic 

17 mužských kordulí 

3 velké věnce pro družice 

12 párů mužských krojových bot 

4 páry ženských vysokých bot 

1 kompletní chlapecký kroj  pro krále 

a další krojové vybavení. 

Tyto kroje jsou k zapůjčení především pro družinu legrútů a družice, případně i pro další Vlčnovjany. 
O kroje je třeba pečovat, čištění a žehlení něco stojí a proto se za vypůjčení platí symbolické 
půjčovné. Zároveň je třeba pro případ poškození nebo ztráty složit vratnou kauci. 

Společnost chce v pořizování nových krojů dále pokračovat, aby i v budoucnosti, až nebude 
ve Vlčnově tolik historických krojů zděděných po našich předcích, mohla jízda králů vyjet v plné 
parádě. 

 


